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Protokół  Nr XLII/2022 

z  sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu  11 maja 2022 roku 

w godz. od 1600 do 1800 

 

W sesji uczestniczyło 13 radnych (ustawowo 15 radnych)   

Obecni (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian,  

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Kędzia Piotr, 

Andrzej Kubiak, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska 

Elżbieta 

 Nieobecny radny (2): Dopierała Michał, Przybylak Magdalena, 

  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, powitał wszystkich 

radnych oraz gości. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych  

i Rada jest władna do  podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLI  sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6. Interpelacje i zapytania radnych.  

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022; 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2022 – 2028; 

3) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego; 
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4) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

składanej przez właściciela nieruchomości; 

5) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

8. Wolne głosy, wnioski i informacje.  

9. Zakończenie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do porządku sesji. 

Nikt uwag nie zgłosił, wobec powyższego Przewodniczący Rady przystąpił do jego realizacji. 

 

Ad. 3 . Przyjęcie protokołu z obrad XLI sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z XLI sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu  21 kwietnia 2022 r. roku i był wyłożony 

na stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni 

zgłaszają uwagi do protokołu. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z XLI sesji Rady głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

Radny Powiatu – Janusz Sikora przedstawił w/w sprawozdanie. 

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Uwag do w/w sprawozdania nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie wpłynęła interpelacja oraz zapytanie. 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022 

Skarbik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLII/ 368 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2022-2028 

Skarbnik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLII/ 369 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

3) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego 

Skarbnik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLII/ 370 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

4) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

    składanej przez właściciela nieruchomości 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 
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Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLII/ 371 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

5) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLII/ 372 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Ad.8. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Radny Powiatu – Janusz Sikora podziękował Burmistrzowi za pomoc finansową na 

dofinansowanie inwestycji pn. „Ulepszenie nawierzchni jezdni w ciągu drogi powiatowej  

nr 4929P Siedmiorogów Pierwszy – Zimnowoda”. Wicestarosta zaproponował posiedzenie 

robocze celem wypracowania wspólnego stanowiska. 

 

Radny Artur Osowicz wnioskował aby nie zapomnieć o modernizacji drogi ul. Zdzież. Radny 

proponował przejęcie w/w drogi pod zarząd dróg gminnych. 

 

Radny Radosław Andrzejak podziękował radnym za przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego i przekazanie kwoty 380 tys. zł na 

dofinansowanie inwestycji pn. „Ulepszenie nawierzchni jezdni w ciągu drogi powiatowej 

Siedmiorogów Pierwszy – Zimnowoda”. Radny podziękował także  Radzie Powiatu, za 

wygospodarowanie środków na remont tej drogi. 

 

Burmistrz stwierdził, że ul. Zdzież jest drogą powiatową i jeśli ją przejmiemy to Powiat już 

nie dofinansuje ani złotówki. 

 

Radny Artur Osowiacz wyjaśnił, że przejąć możemy drogę już po wyremontowaniu. 

Burmistrz poparł przejęcie drogi ulicy Zdzież po wyremontowaniu. 

 

Następnie głos zabrał sołtys wsi Dąbrówka Tomasz Wujek, zwrócił się z wnioskiem o 

zakup i przekazanie na rzecz mieszkańców  sołectwa Dąbrówka terenu, na którym 

zlokalizowane są obiekty rekreacyjne sfinansowane ze środków funduszu sołeckiego, pismo 

w tej sprawie stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

  

Burmistrz:  sołtys wsi Dąbrówka jest w błędzie głębokim, w tym co tutaj mówi, pisze, 

rozmawiał ze mną często i wie doskonale o co chodzi. Materia jest utrudniona, ale do tego 

dojdę za chwilę. 
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Spółdzielnia Produkcyjna Dąbrówka sprzedała ten teren prywatnemu właścicielowi. A teraz 

jest propozycja, kiedy wówczas nie wiem, czy był jedenasty czy dwunasty rok, wtedy kiedy 

sprzedała właściciel nowy na dziesięć lat teren udostępnił mieszkańcom, jako teren 

rekreacyjny, ale dwudziestym drugim roku bodajże w lutym umowa się kończyła. 

W tym czasie środki z budżetu Gminy Borek Wielkopolski, które są tylko zaznaczone jako 

fundusz sołeckiej, a nie fundusz jako własność danej wioski. Żadna wioska w gminie nie 

posiada własnych środków, nie ma osobowości prawnej. 

To jest tylko przelicznik na mieszkańców i w każdej chwili Rada Miejska, tak jak zrobiła to 

Rada Krobi, może ten fundusz zlikwidować, więc proszę tego nie traktować, jako własność. 

Dla jasności sytuacji, bo jest dużo w tym wszystkim powiedziane nieprawdy, niedomówień. 

Nie mówię, że robi ktoś to celowo. Uważam, że to z niewiedzy wynika i tego, co sobie 

mieszkańcy przekazują. Stan jaki był. Przyszedł Pan sołtys właśnie dwudziestym pierwszym 

roku, że kończy się umowa. Trzeba coś z tym faktem zrobić. Działania zostały podjęte i 

przeze mnie było przedstawiane na Komisjach. Radni temat doskonale znają. Był wałkowany. 

Rozmowy są, były bardzo trudne z nowym właścicielem, ponieważ nowy właściciel z 

końcem umowy ma własne plany związane z tym terenem. I święty Boże nie pomoże, dlatego 

też przystąpiliśmy do pewnych negocjacji. 

W rozmowach z Panem sołtysem doszliśmy do wniosku, że starajmy się o to, co wioska już 

zrobiła, w co zainwestowała. Czyli tak, jakby wymienił, tutaj Pan Wujek, ten wigwam, to 

boisko, to wszystko. To wszystko się zgadza. Wyliczyliśmy to, że to jest przeszło tysiąc 

osiemset metrów i po trudnych rozmowach, w które włączył się również Pan 

Przewodniczący, no żałuję że odpowiedź nie poszła oficjalna, bo wiedziałem, że tu, ale Pan 

Przewodniczący się pewnie wypowie, bo to pismo do Pana Przewodniczącego, ale myślałem, 

że temat jest zamknięty. Jeszcze między sobą, jak już Pan wiedział, jak wygląda projekt. Z 

takim projektem poszedłem do właściciela, nie wymieniam nazwiska, bo tego robić nie 

wolno, a chociaż wszyscy i tak wiedzą o kogo chodzi. Na prawdę nie było łatwo. A proszę też 

pamiętać, ja nie mogę jako Gmina odpowiadać za teren,  na którym dzieją się inne rzeczy, a 

jest w moim władaniu jako Gmina, bo ja ubezpieczam cały teren. Jeżeli ktoś, pójdę tu trochę 

do przodu, tnie gdzieś tam drewno, a podlega to Gminie, to ja nie mogę tego ubezpieczyć, bo 

Gmina musi za to odpowiedzieć, jeżeli dojdzie do wypadku, ale to jest tylko jeden taki 

szczegół rzucony, nie mający żadnego znaczenia. 

Dlatego ostatecznie ustaliliśmy teren, Pan Wujek zna przecież mapę, widział mapę jak 

wygląda i myślę, że z tą mapą się Pan zgadza, prawda. Bo to jest dobry zakres po prostu.  
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Sołtys – Tomasz Wujek:  mapa jedno, a słupki wbite są inaczej. 

Burmistrz: ja podpisałem umowę. Dzwoniłem Panu, przecież jest podpisana umowa, że 

może Pan dalej z funduszu sołeckiego, mam podpisaną umowę na następny rok, bo w tej 

chwili po prostu jest to wszystko dzielone. I taką umowę mam podpisaną z tą mapą taką w ten 

sposób jak to jest, jak się wchodzi wzdłuż drogi, następnie jest to drugie przejście, nie jest to 

prostokąt, to się leciutko schodzi. Może jedynie zaistnieć taka możliwość, że trzeba będzie 

boisko być może obrócić i tak ma po prostu być. Nie inaczej. Ale mówicie że słupki są wbite 

inne. Inaczej. Nie ja jestem właścicielem terenu, ja tak wynegocjowałem umowę, tak się 

zgodziłem, tak mam zapewnienie od właściciela, że nam ten teren w takim kształcie sprzeda, 

ale dopóki geodezyjnie nie przeprowadzi podziałów, nawet mapy jeszcze nie przyszły do 

Gminy, nie mamy żadnej ostateczności, niczego to my nawet, ja nie mogę wystąpić do Rady z 

wnioskiem o kupno. A kwestia kwoty pojawiła się, no bo zażądano. No nie mogę mówić ile, 

choć Pan już tu mówi, a mi tego nie wolno po prostu powiedzieć. Mogę oficjalnie 

powiedzieć, ile, ale w tej chwili nie mogę tego zrobić. Pan podał kwotę łącznie z kosztami i 

nikt się nie domyśli ile kosztuje. Bo to jest z zapisem, ze wszystkim, ja już Panu 

powiedziałem, tak wygląda sytuacja i teraz musimy czekać na ruch właściciela. Wiecie też, że 

tam sytuacja skomplikowana, bo bezwzględnie rusza obwodnica. Pan Starosta potwierdził 

dzisiaj znowu tą informację. Siłą rzeczy teren od razu z brzegu będzie ścinany i żaden plac, 

ani nic, nawet gdybyście chcieli przesunąć tam bliżej na ten teren, a wiem, że tam właściciel 

ma swoje plany z tym związane nie wchodzi w grę. Jedynie możemy kupić ten teren, o 

którym mówię. I to jest wszystko. Ja na ten moment zrobić nic więcej nie mogę. Dziękuję.  

 

Sołtys wsi Dąbrówka: Panie Burmistrzu, w zeszłym tygodniu byłem w Urzędzie i 

powiedziano mi, że fundusz sołecki jest wstrzymany i nie mogę niczego zrealizować. Taką 

dostałem informację. Nie wiem, czy ja mam nagrywać takie rzeczy? A przyjechałem z fakturą 

za paliwo. I mówię, a fakturę za paliwo? Dobrze, to przyjmiemy, odpowiedziano mi. 

 

Burmistrz: może doszło do jakiegoś nieporozumienia, może urzędnik nie zrozumiał, może 

chodziło o to, żeby ze mną porozmawiać. Nie wiem, nie pamiętam, po prostu o co chodziło, z 

jakiego powodu. Nie wiem, może chodzi o jakiś zakup, bo czasami dochodzi zakupów, które 

były planowane, a w rzeczywistości się okazuje, że ludzie mieli coś innego na myśli pod tym, 

co wpisali. I tak przychodzi do kupna rzeczy na które, ja po prostu się nie godzę. 

To proszę mnie zrozumieć. To ja jestem dysponentem budżetu i wy wydacie środki na coś, 

ale fizycznie odpowiem ja za wszystko. Tak to niestety jest. Dlatego po prostu często jest to 
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analizowane, bo później przyjeżdża RIO i zaczyna się jazda. Dlatego wykonał Pan tyle 

telefonów do mnie i różnie między nami było, bo walczyliśmy równo, no to mógł Pan jeszcze 

jeden telefon wykonać. Tak na przyszłość. A może pan, który  dysponuje funduszem, nie 

wiedział, że umowę mam już podpisaną, bo to dopiero niedawno się wydarzyło. Więc mógł 

nie wiedzieć.  

 

Sołtys wsi Dąbrówka: wracając do tego telefonu, to mam urwało ostatnią rozmowę jak 

żeśmy rozmawiali. Przez to nie chciałem dzwonić kolejny raz. Bo jak rozmawialiśmy przez 

telefon, to Pan  mnie uświadomił, że my to mamy kupić sobie z funduszu sołeckiego. 

Jak ja powiedziałem, że jak to możliwe, że z piętnastu tysięcy (nie można mówić do ilu), to 

jest dziesięć lat. 

 

Burmistrz: u nas w Gminie od lat jest zasada, że jak są kupowane jakieś tereny, to również w 

pewnym stopniu wypada, żeby dana wioska, w danym zadaniu też partycypowała w kosztach. 

Panie sołtysie nikt Panu siedemnaście tysięcy nie zabierze, bo musi Pan mieć na imprezę, 

chociaż jedną dla ludzi, na święcie trawy i tak dalej, jakiś procent. Bolesławów dał sam 

działkę. Inni, którzy mieli podobną sytuację, też częściowo partycypowali z rok, dwa, trzy, 

żeby nie było, że coś za darmo dostali. No myślałem, że to jest dla Pana jasne. A poza tym 

przecież Pan mówi, że przerwaliśmy rozmowę? Nie.  

 

Sołtys wsi Dąbrówka: Tak.  

 

Burmistrz: Mam sms-y i jest  ostatni nasz zapis bardzo pozytywny.  

 

Sołtys wsi Dąbrówka: wcześniejsze nie były tak pozytywne. 

 

Burmistrz: sam Panu powiedziałem, że musi Pan przekonać Radnych, prawda? Wcześniejsze 

nie były takie pozytywne. Trzeba było się porozumieć. 

No, ale jak już doszliśmy do porozumienia, to Panu powiedziałem, że pozostało Panu 

przekonać Radnych, bo tak czy inaczej to się skończy na tym, że to może być. Ja oczywiście 

będę negocjował jeszcze, ale to są bardzo trudne negocjacje, ale w najgorszym wypadku, na 

dzień dzisiejszy to jest kwota 95 tysięcy. A sami Państwo słyszeliście, że Powiat prosił o 

wsparcie. Radny Osowicz też przed chwilą mówił, że dobrze by było, żeby coś zrobić. To 

gdziekolwiek ruszycie, należy się każdemu. Należy się każdemu i jesteśmy już blisko. I tak 
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kupno nie jest możliwe na razie w tym roku, bo dopóki właściciel nie podzieli, to ja nie mogę, 

składać do Rady wniosku. Mam mój taki notes, jak już coś w tym notesie znajduje się, to już 

jest 2022 - 2023. Może każdy zobaczyć. Kupno placu Dąbrówka z zapisem około 

dziewięćdziesiąt pięć tysięcy. No, więc sami widzicie Państwo, że wcale o Was nie 

zapomniałem, ani ja, ani Rada. Ale o kupnie majątku i sprzedaży decydują Radni. Ja mogę 

przygotować wszystko. Dogadamy się, macie dużo zrobione, przecież nawet są pewne plany, 

ale nie chcę teraz mówić. 

 

 

Mieszkaniec Dąbrówki: ja byłem pracownikiem Spółdzielni. Wiem, że Gmina miała, nie 

wiem, czy to park z pałacem, który nie należał do Gminy, ale to jeszcze było, kiedy był pan 

Bindrowski.  Gmina pozbyła się tego terenu za dosłownie 50 złotych. Żeby się pozbyć, i to 

Spółdzielnia przyjęła.  

 

Burmistrz:  być może, w jakimś potocznym myśleniu i przez jakiś czas to było przekazane, 

bo historycznie patrząc był tam właściciel przed wojną. Po wojnie przyszła Polska Ludowa i 

często pewne tereny w takiej niby dzierżawie, w niby użytkowanie przekazywano gminom. 

Może jest tak jak Panowie mówicie, Ja pierwszy raz o czymś takim słyszę. Mówicie jeszcze o 

czasach bardzo odległych. Jeżeli zrobiono w ten sposób, to popełniono bardzo poważny błąd, 

jeżeli była możliwość, że nie trzeba spłacać właściciela, ani nic, a można po prostu te tereny 

przejąć, no to ja bym w życiu tego nie puścił. Bo nie puszcza się kompleksu pałacowo-

parkowego, bo to jest najgorsza rzecz, co może być, bo to jest doskonała rzecz do 

organizowania wielu rzeczy, ale dzisiaj, drodzy Państwo, nie ma sensu. Róbmy to co możemy 

zrobić, co możemy zdziałać, żeby jakoś zaradzić i żeby wszystko było znowu dobrze. No bo 

trzeba to wyprostować. No to są wszystko, że tak powiem, trupy z przeszłości. No ale trzeba 

je odsunąć, i iść do przodu. Nie będziemy dreptać w miejscu. Ważne, że jest zrozumienie z 

właścicielem, i miejmy nadzieję, że to zrozumienie do końca będzie i wszystko się dobrze 

zakończy. To jest kwestia być może paru tygodni, być może paru miesięcy, ale temat jak 

widzicie, istnieje i już jest z mojej strony zapewniony. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady: ja może odniosę się do spraw, które były poruszone i skierowane do 

mnie, jako do Przewodniczącego Rady. Szanowny sołtysie, pismo nie zostało jeszcze 

stworzone bo tak jak Pan Burmistrz tu wspomniał, my prowadzimy dość trudne rozmowy, ale 

z każdego spotkania, z każdej rozmowy w tej chwili już Pan Burmistrz finalizuje to i jest 
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jakieś światło na to, żeby się porozumieć w tej kwestii. Okres dzierżawy skończył wam się w  

lutym roku 2022, ale Burmistrz tak załatwił, że dogadał się z właścicielem, że to jest do roku. 

I w tej chwili, tak jak  Burmistrz, tu przedstawił jest kwestia, że właściciel musi doprowadzić 

tą całą sytuację od strony prawnej, tak jak powinno być. No i później dopiero zostanie to 

finalizowane,  państwo też na pewno na bieżąco będziecie informacje otrzymywać. 

Odpowiedź, którą ja miałem do Państwa wysłać, została na dzisiejszej sesji udzielona. Wokół 

tej sprawy było dużo niedomówień, a było to też między innymi spowodowane tym, że ponad 

pół roku to wszystko trwa i po prostu nie szło konkretnie odpowiedzieć, bo na początku nawet 

nie było takiego dużego, zielonego światła dla tej sprawy. Jakieś koszty zostały poniesione i 

trzeba to ratować. A druga sprawa tu  poruszona to obwodnica, temat, który w tej chwili jest 

na etapie załatwiania. Ode mnie jako od Przewodniczącego Rady dostaniecie Państwo 

odpowiedź na pytanie, które zostało skierowane. Wcześniej nie byłem w stanie jednoznacznie 

odpowiedzieć na złożone pismo. Rada od jesieni też jest informowana o temacie , ale jest to w 

tej chwili na etapie finalizowania i miejmy nadzieję, że dopniemy to i wydamy jak najmniej 

pieniędzy. 

 

Henryk Wujek- mieszkaniec Dąbrówki: ja chciałbym się Was, szanowni Panowie zapytać, to 

po co ta cała szopka z pismami, z tym wszystkim? Przecież jeżeli by syn  dostał od was 

odpowiedź normalnie, tak jak teraz mówicie, to byśmy tutaj nie przyjeżdżali, bo po co.  

A wy co innego mówicie jemu, a nas dlatego wezwał ponieważ nie może się z wami dogadać. 

Jaki był problem, aby mu powiedzieć, jest to w realizacji, musimy poczekać. To po co ta 

szopka cała? 

 

Sołtys wsi Dąbrówka: było, ale jest dobrze.  

 

Przewodniczący Rady: nie ma żadnej szopki, tylko po prostu miał Pan przedstawione 

etapami sprawy jak są realizowane. I w tej chwili jest odpowiedź. A do tego momentu wokół 

tego powstały jakieś błędne informacje wysłane nie wiem skąd i nie będę tego dociekał.  

 

Henryk Wujek: to dzisiaj dowiedzieliście się o tym, trzeba było powiedzieć już pół roku 

temu, miesiąc, dwa tygodnie. 

 

Przewodniczący Rady: sprawa teraz się rozstrzygła. 
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Burmistrz: Panie Wujek, półtora tygodnia temu dostałem odpowiedź i podpisaną umowę. 

A z synem się widziałem miesiąc? Dwa miesiące temu? Rozmawialiśmy z miesiąc. Ale my 

się nie widzieliśmy. To nie jest wbrew pozorom łatwy dialog. Ja rozumiem, ale to sobie 

wytłumaczcie jak faceci dorośli, że słuchaj no poczekaj jeszcze z miesiąc. Ale powiedziałem 

na samym początku swojej wypowiedzi, dlatego celowo przedstawiłem to po kolei. Bo z 

punktu waszego widzenia, to to się wydaje, no powinno być i koniec. No bo wydaje się 

proste, nie? 

Będzie wszystko dobrze, żeby tylko się to dobrze skończyło. I wszystko będzie grało. 

 

Przewodniczący Rady: na pewno Państwa nie zostawimy samych. No może tak to było 

przeciągane, tylko mówię, ja należę do takich osób, jak nie mam konkretów, to nikomu nic 

nie mówię. Nie jest to na zasadzie gdybania, bo myślę, że na zasadzie gdybania, to wokół 

tego tematu powstała taka, a nie inna otoczka. Natomiast wracając do tego kwestii 

zgłoszonego tematu przez sołtysa miejscowości Dąbrówka Pana Wujka, że Radni nie są 

zapraszani, ja akurat z tego obwodu tam nie pochodzę, nie mogę się wypowiedzieć na ten 

temat, natomiast jeżeli ktoś do mnie oficjalnie dzwoni, to ja w tej chwili mówię jako Radny 

Tomasz Pawlak, ja rzadko kiedy komu odmawiam, żeby nie uczestniczyć w zebraniach 

wiejskich, czy innych. Natomiast jeżeli ktoś mnie o takich rzeczach nie informuje, no to 

sorry. Proszę bardzo, jest telefon. Pan sołtys mnie informuje, że jutro o dziewiętnastej w 

Dąbrówce zebranie i na pewno jak nic nie będę miał prywatnie, to na pewno będę. Także 

Szanowni Państwo, myślę, że ten temat chyba zakończymy, dlatego, że praktycznie mówiąc 

pewne rzeczy, które żeście nie wiedzieli to praktycznie do końca tu zostały wyjaśnione. Może 

nawet dobrze, że na forum, a nie na etapie pism, bo w tej chwili, niestety jesteśmy na wizji 

także że nie możemy się z tych słów wycofać, także myślę, że bądźmy dobrej myśli, że to 

wszystko zostanie dobrze sfinalizowane, ale tak, jak Pan Burmistrz powiedział, że to jest 

kwestia tygodnia, dwóch, a może nawet pół roku. Ale na pewno do końca lutego 2023 roku 

ten temat zostanie zamknięty i rozwiązany. Dąbrówka na pewno ten plac będzie miała.  

 

Radny Gawroński: ja mam takie z dawniejszych pegeerów, 50% gruntów które jeszcze jest 

posiadaniu gminy, 50% jest w agencji. Też musimy wykupić od agencji na przykład to 

boisko, które już mamy do wykupienia, a 50% gruntów agencyjnych. Mówię tu o 

Siedmiorogowie Drugim. I tak samo jest 50% gruntów w Karolewie, jeszcze 

niewykupionych. Za każdy grunt teraz, kiedyś agencja dawała to za darmo. Teraz niestety za 

każdy grunt trzeba płacić. Nam się udało. Przed taką sytuacją stoi Pan Burmistrz. Też musi to 
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wykupić, a ludzie w Karolewie chodzą tam albo jeżdżą. Nie po swoim, nie wolno tam z 

pieniędzy sołeckich nic pobudować, bo nie wolno na gruncie niegminnym nic postawić, ani 

drogi zrobić, ani nic, bo to jest agencyjne. 

 

Przewodniczący Rady: żeby ten temat naprawdę już zamknąć, od samego początku jak ten 

temat został rzucony na posiedzeniach Komisjach Rady, było dużo pytań, ale nie było jakiś 

jednoznacznych odpowiedzi. My wiemy, że wieś Dąbrówka akurat jest specyficzną, bo jest 

jedyną wsią po Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej, natomiast reszta wsi jest po pegeerach, 

ale mogę to zagwarantować, że na pewno nie było jakieś tam, walk, żeby nie pomóc i tego 

tematu do końca nie zamknąć. Myślę, że zakończy się to dobrym wynikiem i będzie wszystko 

ok. Może nawet dobrze, że jest trochę wokół tego szumu, także pewne rzeczy sobie 

powyjaśnialiśmy. Myślę, że to zakończy się naprawdę dla wszystkich dobrze.  

Wracając Panie Wicestarosto, do tej propozycji, w kwestii spotkania roboczego, jeżeli chodzi 

o temat dróg powiatowych, to ja mam taką serdeczną prośbę, zwracam się zarówno do 

Wicestarosty, jak i Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu, abyśmy mieli faktycznie jakiś 

pogląd na tą całą sytuację jako Gmina Borek Wielkopolski, w którym miejscu jesteśmy, na 

jakim etapie w stosunku do dróg powiatowych, żeby przygotowali, trzy kadencje wstecz plus 

aktualną informacje, jakie dofinansowania były w poszczególnych gminach, ile powiat, jakie 

odcinki dróg były zrobione. Jak mamy się spotkać, to musimy na podstawie czegoś 

rozmawiać, także myślę, że ten materiał też powinien być i on w dużej mierze naświetli temat 

i będzie inne podejścia do sprawy dróg powiatowych. Chcielibyśmy aby Gmina jak 

najmniejszym kosztem, współpracowała na rzecz Powiatu, ale żeby te drogi jednak były 

wyremontowane no i dobrze nam się jeździło. Teraz dużo jeżdżę rowerem i ostatnio właśnie 

jechałem głównie po drogach powiatowych. Rowerem nie idzie ujechać, a co dopiero 

samochodem, także na pewno jest dużo do zrobienia. 

 

Ponadto Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak poinformował, że w dniu 23  czerwca br. 

jest planowana sesja absolutoryjna. 

 

Następnie Burmistrz zaprosił radnych na uroczystości  w związku 630- leciem miasta, które 

są planowane w dniu 11 czerwca br.  

 

Innych uwag nie zgłoszono. 
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Ad.9. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył XLII sesję Rady Miejskiej  

Borku Wlkp. 

 

Protokołowała      Przewodniczący Rady 

 

Wiesława Wójcik      Tomasz Pawlak 


